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STRU NI POSJET DAGIT-a 
VINKOVCI VUKOVARU 

lanovi Društva arhitektonskih i 
gra evinskih inženjera i tehni ara 
(DAGIT) Vinkovci imali su 1. lipnja 
2006. organizirani stru ni posjet gradu 
Vukovaru. Bilo je 25 sudionika, a 
doma in je bio DAGIT Vukovar. 

Najprije su posjetili tvrtku Emanita,
gdje ih je s poslovanjem te tvrtke 
upoznao tehni ki direktor Zdenko 
Devi , dipl. ing. gra . Potom su sku-
pa s nekolicinom lanova vukovars-
kog društva posjetili obnovljenu crkvu 
Sv. Filipa i Jakova. Tu ih je primio 
gvardijan Zlatko Špehar. Razgledali 
su crkvu, novu knjižnicu i pastoralni 

centar. Usput su temeljito informira-
ni o povijesti crkve i samostana, po-
sebno o razaranjima i paljenju tije-
kom Domovinskog rata. 

Nakon toga su obišli novoobnovlje-
ni gradski trg, a usput ih je Ivan 
Molnar ing. prom., pro elnik komu-
nalnog gospodarstva grada Vukova-
ra upoznao s komunalnim problemi-
ma toga teško ranjenog grada. 
Slijedila je kra a vožnja Dunavom 
koju je sudionicima stru ne ekskur 

zije omogu io predsjednik DAGIT-a 
Vukovar Miroslav Ištuk, ing. gra ., 
direktor Agencije za unutrašnje plov-
ne putove Hrvatske sa sjedištem u 
Vukovaru. To je bila i prigoda da se 
upoznaju s nedavnim  problemima u 
obrani od poplave. 
Ovaj je stru ni susret dvaju prijatelj-
skih društava iz susjednih gradova 

zaklju en posjetom tvrtki Gra evi-
nar. Doma in im je bio Vlatko Mili-
evi , dipl. iur., zamjenik predsjed-

nika uprave. Razgledali su i novu 

tvornicu betonskog crijepa, a potom 
zajedni ki objedovali. Z. Z. 

PREDAVANJE U AKOVCU O 
INFRACRVENOJ TERMOGRAFIJI 

U akovcu je za lanove Društva gra-
evinskih inženjera i tehni ara Me-
imurja 5. lipnja 2006. održano pre-

davanje o infracrvenoj termografiji. 
Predavanje su održali predsjednik 
Hrvatske udruge za infracrvenu ter-
mografiju (HUICT) Zoran Bi ani ,
ing. el. i stroj te dopredsjednik Kruno-
slav Petrovi  dipl. ing. el.  

Bilo je nazo no tridesetak lanova 
društva, uglavnom iz brojnih me i-
murskih gra evinskih tvrtki. Preda-
vanje je bilo i zanimljivo i pou no 
jer se govorilo o iskorištavanju infra-
crvene termografije u zgradarstvu i 
kontroli izvedenog stanja te preven-
ciji kvarova. 
Primjena suvremenih mjera energet-
ske efikasnosti u zgradarstvu ima za 
cilj trajno smanjiti energetske potre 

Projekcija primjera infracrvene termogra-
fije na zidu 

be u projektiranju, gradnji i uporabi 
novih zgrada te u njihovoj sanaciji i 
rekonstrukciji. Stoga se infracrvena 
termografija pokazuje kao izuzetno 
korisna metoda u istraživanju i una-
pre ivanju energetske efikasnosti.  
Uz pomo  termografskih snimaka 
dijelova konstrukcije mogu e je vrlo 
brzo prepoznati nedostatke poveza-
ne s toplinskim karakteristikama, 
otkriti uzroke i predložiti sanaciju. 
Posebna je prednost mogu nost da-
ljinskog snimanja promatrane gra e-
vine, što joj daje veliku prednost u od-
nosu na klasi ne analize konstrukcije.  

N. H. 
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Zajedni ki snimak sudionika stru nog posjeta DAGIT-a Vinkovci ispred crkve Sv. Filipa i Jakova 

Zajedni ki snimak u krugu tvrtke Gra evinar u Vukovaru
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SJEDNICA PREDSJEDNIŠTVA 
HSIG-a 

Sjednica Predsjedništva HSGI-a, 9. 
po redu, održana je 11. srpnja 2006. 
u Zagrebu. Sjednicu je vodio pred-
sjednik Dragutin Mihel i , dipl. ing. 
gra ., a osim lanova Predsjedništva 
bili su nazo ni predsjednici i lanovi 
nekih temeljnih društava. 

Nakon usvajanja zapisnika prošle 
sjednice izvješ e o stru nim semina-
rima, skupovima i ekskurzijama pod-
nio je prof. dr. sc. Josip Rup i , pred-
sjednik Verifikacijskog povjerenstva 
za provo enje programa stru nog 
usavršavanja. Do 30. lipnja 2006. 
planirano je 37 stru nih seminara, 2 
stru ne ekskurzije i 1 godišnji stru -
ni skup vodovoda i kanalizacije, a 
održani su svi osim dva stru na se-
minara koja su odložena za kasnije. 
Seminare su provodila temeljna 
društva: DGIT Me imurja, DGIT 
Dubrovnik, DGI Rijeka, UGI Split, 
DAGIT Vinkovci, DIT AGG Zadar 
i DGI Zagreb. Stru ne je seminare i 
skupove poha ao 1471 polaznik, a 
na stru nim je ekskurzijama bilo 106 
sudionika. Bilo je uklju eno 1577 
polaznika. Do kraja programa stru -
nog usavršavanja za prvo razdoblje 
(u rujnu) održat e se još dva stru -
na seminara – u Zadru i u Zagrebu. 
Na kraju je prof. Rup i  izrazio za-
dovoljstvo dosadašnjom organizaci-
jom i provo enjem programa stru -
nog usavršavanja. Poželio je da i 
sljede e obrazovno razdoblje bude 
još uspješnije. Zadovoljan je bio i 
predsjednik Dragutin Mihel i .

Temeljna su društva imenovala stru -
ne odbore za provo enje programa 
stru nog usavršavanja. Stru ne su 
odbore imenovali: DGI Zagreb (pred-
sjednica - Nada Mar etko Škoro), 
DGIT Varaždin (predsjednica – Mar-
tina Cesar Kelemen), DGIT Me i-
murja (predsjednica - Nina Dražin 
Lovrec), DAGIT Slavonski Brod 
(predsjednik - mr. sc. Vjenceslav 
Leko), DAGIT Nova Gradiška 

(predsjednik - Željko Blazina), DGI 
Osijek (predsjednik - Zdenko Tadi ),
DAGIT Vinkovci (predsjednik – Želj-
ko Andri evi ), DAGIT Vukovar 
(predsjednik - Emil Kolar), DGI Ri-
jeka (predsjednica - prof. dr. sc. Ne-
venka Ožani ) i DIT AGG Zadar 
(predsjednik - Ante Grašo).  

U nastavku je Božo Letuni  iz Dub-
rovnika najavio skoro imenovanje 
lanova stru nog odbora te nova 

predavanja s aktualnim temama. 
Ujedno je istaknuo kako je Društvo 
od Gradskog poglavarstva dobilo 
prostorije za rad. 

Osnivanje stru nog odbora najavio 
je i Vladimir Sladonja iz Pore a, a 
Zdravko Jur ec, predsjednik DGI 
Zagreb, rekao je kako je ve  priprem-
ljen program stru nog usavršavanja 
za sljede e razdoblje. Ujedno je na-
javio da e se seminar o stru noj re-
gulativi održati u listopadu. Ante 
Grašo iz Zadra posebno je istaknuo 
veliku posje enost seminara na koje-
mu se govorilo o pripremama natje-
ajne dokumentacije za pribavljanje 

usluga. 

U nastavku se na poticaj Zvonimira 
Roga a iz Osijeka govorilo o admi-
nistrativnom provo enju programa 
stru nog usavršavanja. 
Potom je Dragutin Mihel i  upoznao 
nazo ne s prijedlogom Verifikacij-
skog povjerenstva o na inu obra u-
na usluga HSGI-a za provo enje 
stru nog usavršavanja. Predloženo 
je da se HSGI-u za poslove izdava-
nja potvrda o sudjelovanju na stru -
nome seminaru dozna uje 10-15 pos-
to od kotizacije stru nih seminara, 
ovisno o broju polaznika i broju 
bodova. Ako temeljno društvo nije 
naplatilo kotizaciju seminara ili je 
ona manja od 500 kuna, predvi en
je najmanji iznos doprinosa od 50 
kuna po polazniku, a za stru ne sku-
pove koji se boduju po 20 bodova 
doprinos bi iznosio 100 kuna. Dopri-
nos za stru ne ekskurzije bio bi 50 
kuna po polazniku.  

Potom je obrazložio da e taj dopri-
nos temeljnih društava biti prihod 
HSGI-a jer e posao vo enja eviden-
cije, izdavanja potvrda o sudjelova-
nju, evidencije polaznika i predava-
a iziskivati odre ene troškove. D. 

Mihel i  misli da to ne e biti velik 
trošak za temeljna društva. Napome-
nuo je da je dosad održano nekoliko 
seminara na kojima se nije pla ala
kotizacija, ali da e trošak izdavanja 
potvrda o sudjelovanju snositi temelj-
na društva. Veliki stru ni skupovi s 
nekoliko stotina polaznika i s 20 bo-
dova, moraju za one koji trebaju 
potvrde platiti 100 kuna po polazniku. 

U raspravi su sudjelovali mr. sc. 
Vjenceslav Leko, Zdravko Jur ec, 
prof. dr. sc. Zdravko Linari , Josip 
Švenda prof. dr. sc. Veselin Simovi
i Željko Andri evi .

Na kraju je usvojen prijedlog Verifi-
kacijskog povjerenstva, a ono e biti 
nadležno za utvr ivanje visine dop-
rinosa u okviru predvi enog raspona 
koji e dozna ivati temeljna društva. 

U nastavku je predsjednik Dragutin 
Mihel i  istaknuo da se program 
stru nog usavršavanja odnosi na 
obrazovno razdoblje do 30. rujna 
2006., a za sljede e obrazovno raz-
doblje, koje zapo inje 1. listopada 
2006., trebat e izraditi novi program i 
predati ga MZOPUG-u najkasnije 
do 1. rujna 2006. Stoga temeljna 
društva svoje prijedloge moraju pos-
lati HSGI-u. Prijedlozi moraju sadr-
žavati temu (naziv) stru nog semi-
nara ili skupa, datum, vrijeme i mje-
sto održavanja te voditelje.  

Verifikacijsko povjerenstvo je zapri-
milo planove seminara temeljnih 
društava: DAGIT Varaždin, DAGIT 
Nova Gradiška, DAGIT Slavonski 
Brod, DGI Osijek i UGI Split te Hr-
vatske udruge za organizaciju gra e-
nja. Tako er je zaprimilo zahtjeve 
za održavanje stru nih skupova u 
sljede em obrazovnom razdoblju.  

Potom je Božo Letuni  postavio za-
nimljivo pitanje mogu li druge struke, 
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primjerice arhitekti i urbanisti, na 
seminarima namijenjenim gra evin-
skim inženjerima skupljati bodove. 
Nakon rasprave odlu eno je da se 
uputi pismeni zahtjev Ministarstvu 
zaštite okoliša, prostornog ure enja
i graditeljstva za tuma enje mogu li 
seminare u organizaciji HSGI-a po-
ha ati arhitekti, strojari i elektroin-
ženjeri i ho e li im se priznati ostva-
reni bodovi.  

Upu ena je i posebna informacija 
temeljnim društvima o vo enju evi-
dencije lanova i pla anja lanarina. 
Prema ve  prije usvojenoj odluci , 
lanovi temeljnih društava pla at e

smanjenu kotizaciju ako redovito 
pla aju lanarinu. 

Na karaju je Josip Švenda izvijestio 
nazo ne o programu proslave 45. 
obljetnice DGIT Me imurja – 20.- 

21. listopada 2006. u akovcu. Pred-
vi ena je proširena sjednica Predsjed-
ništva i predavanje o o uvanju kultur-
ne baštine. Predvi ena je i sve ana 
sjednica DGITM-a te stru ni obila-
zak Me imurja. Za tisak se priprema 
i Pregled povijesti me imurske baš-
tine. O svoti za pomo  izdavanja te 
knjige raspravljat e se na sljede oj 
sjednici. 

B. N. 

Croatia Cement (Gospodarsko inte-
resno udruženje hrvatskih tvornica 
cementa) je u Zagrebu je 29. lipnja 
2006., uz sudjelovanje Ministarstva 
zaštite okoliša, prostornog ure enja
i graditeljstva, Gra evinskog fakul-
teta u Zagrebu, te Hrvatske gospodar-
ske komore, organizirao 1. hrvatski 
forum o betonskim kolnicima. Doma-
i i inozemni stru njaci govorili su o 

efektima koji se postižu gradnjom 
betonskih kolnika. 

Dubravka Bjegovi , dekanica Gra-
evinskog fakulteta u Zagrebu, pred-

stavila je prednosti i nedostatke be-
tonskih kolnika, a Lino Fu i , na el-
nik Sektora pri Ministarstvu za zaš-
titu okoliša, prostornog ure enja i 
graditeljstva, govorio je o zakonskom 
okviru primjene betona u cestograd-
nji. Na Forumu su govorila i tri ino-
zemna stru njaka, koji su predstavili 
iskustva i najsuvremenija tehni ka 
rješenja koja se primjenjuju u Aus-
triji (38% cesta su betonski kolnici), 
analizu troškova kroz cjelokupni vi-
jek trajanja kolnika na primjeru iz 
Kanade, te zna aj pripreme betona i 
primjesa za kvalitetu i dugotrajnost 
betonskih kolnika. 

Do sada su u Hrvatskoj sve autoceste 
i ceste nižeg ranga gra ene s asfaltnim 
kolnicima. Opsežni program daljnje 
izgradnje prometne infrastrukture u 
Republici Hrvatskoj gotovo u cije-
losti se izvodi ili je ve  izveden na 
isti na in. Zašto, me utim, ne bismo 
razmišljali o gra enju još trajnijih i 
sigurnijih cesta, koje su i ekonomi -
nije u pogledu održavanja i korištenja? 

Dosadašnja iskustva u izgradnji, odr-
žavanju i eksploataciji betonskih ces-
ta, prezentirana na Forumu, pokazu-
ju da je po etna cijena gra enja neš-
to viša u odnosu na asfaltne, no uzmu 
li se u obzir svi troškovi, od gra e-
nja do održavanja i rekonstrukcije 
tijekom vijeka trajanja, takva je grad-
nja u kona nici isplativija. Betonski 
su se kolnici u svijetu pokazali boljim 
jer pružaju ve u sigurnost u prometu 
i ugodniju vožnju, smanjuju potroš-
nju goriva, otporniji su na utjecaje 
klime, i zahtijevaju puno rje e i op-
segom manje popravke, iz ega pro-
izlazi i skra enje zastoja zbog rado-
va na održavanju. Nadalje, u naselji-
ma se postižu i uštede na izgradnji 
sustava javne rasvjete i utrošku elek-
tri ne energije za rasvjetu. Manji je i 

utjecaj na okoliš, jer se betonske ceste 
grade uz manju upotrebu neobnov-
ljivih mineralnih sirovina, a nižom 
potrošnjom goriva smanjuju se i emi-
sije štetnih plinova. Tako er, poka-
zalo se i da se upotrebom betona 
mogu vrlo kvalitetno rekonstruirati i 
dotrajali asfaltni kolnici. 

"Jedan od osnovnih uvjeta daljnjeg 
gospodarskog razvoja u Republici 
Hrvatskoj jest izgradnja mreže pro-
metne infrastrukture, u što se ve
godinama ulažu izuzetno velika sred-
stva. Zbog toga je Croatia Cement, 
kao gospodarsko interesno udruže-
nje hrvatskih proizvo a a cementa, 
svim sudionicima programa razvitka 
prometne infrastrukture u našoj zemlji 
ovim Forumom nastojao ponuditi 
informacije i pregled doma ih i ino-
zemnih iskustava u primjeni betona 
u izgradnji kolni kih konstrukcija, s 
namjerom da se prošire mogu nosti 
izbora tehni kih rješenja za izgrad-
nju još kvalitetnijih, trajnijih, sigur-
nijih i, dugoro no gledano, isplativi-
jih cesta u Republici Hrvatskoj" – 
rekao je g. Juan Carlos Rincon, pred-
sjednik Skupštine udruženja Croatia 
Cement.

T. Vran i

PRVI HRVATSKI FORUM O BETONSKIM KOLNICIMA

Kongresi i skupovi


